
Caldes recomana no beure aigua de 
l´aixeta en detectar nivells elevats de fluor  
L'Ajuntament es reuneix amb els propietaris que hauran de ser expropiats per la canonada 
del Pasteral 

CALDES DE MALAVELLA | JORDI VERA  
L'Ajuntament de Caldes de Malavella ha recomanat a través d'un ban d'alcaldia a la pàgina web 
municipal que els menors de 16 anys i la gent gran "s'abstinguin" de beure aigua de xarxa, en 
detectar nivells massa elevats de fluor. Segons informa el mateix ajuntament, mitjançant els 
controls de qualitat de l'aigua que es fan de forma periòdica, per l'empresa gestora, s'ha 
detectat un augment en el nivell de fluor superior a 1,5 mg/l al nucli de Caldes, al Llac del Cigne 
i a Can Solà Gros II. Aquests nivells estan per sobre del recomanat pel departament de Salut i 
per això des del consistori es prohibeix el seu consum.  
Tot i que el fluor no és considerat com un element tòxic agut, la seva ingesta continuada pot 
representar un perill per a la salut del consumidor. Així, concentracions entre 0,5 i 1 mg/l 
protegeixen la població infantil de càries dental, en canvi, concentracions superiors a 1,5 mg/l 
poden suposar un risc de fluorosi dental per a la població infantil i juvenil (fins a 16 anys). A 
més, per a gent gran, concentracions superiors a aquests nivell poden suposar risc de fluorosi 
òssia. 
"Sanitat ens va avisar que en les anàlisis s'havia superat, tot i que per poc, els nivells de fluor 
permesos", va explicar l'alcalde de Caldes, Salvador Balliu. El batlle va especificar, però, que 
es podria tractar de pujades puntuals i no importants. "Segons ens ha dit Salut, es podria 
tractar de pujades puntuals", va destacar l'alcalde de la localitat, que va afegir que estan 
realitzant més anàlisis per comprovar si els nivells tornen a baixar i ja es pot consumir aigua. 
Balliu va voler destacar, però, que van realitzar l'avís a la població, tan ràpid com Salut els va 
fer saber que els nivells de fluor superaven els límits recomanables per a la població.  
 
La connexió al Pasteral 
Per altra banda, Balliu va avançar que dimarts representants de l'Ajuntament es van reunir amb 
els propietaris afectats per les expropiacions pel pas de la canonada que connectarà el 
municipi amb el Pasteral. En la reunió, el consistori va fer la seva oferta econòmica i, segons el 
mateix alcalde, la majoria de propietaris s'hi van mostrar favorables. "Ens hem entès ?gairebé 
amb tots i ja ho tenim tot a punt", va destacar Balliu.  
Segons va explicar l'alcalde, la connexió amb el Pasteral resoldrà "del tot" els problemes de 
l'aigua a Caldes. Cal recordar que el poble ja va tenir problemes amb l'arsènic i ara han estat 
els nivells de fluor els que impedeixen a la població poder consumir aigua de l'aixeta. "Estem 
avançant molt amb la connexió amb el Pasteral. Creiem que pot estar enllestida abans dels 31 
de desembre i això resoldrà del tot els problemes", va afirmar Balliu. El batlle va afegir que un 
cop amb l'aigua del Pasteral al municipi, aquests problemes de fluor es podrien resoldre 
barrejant l'aigua, de manera que els nivells disminuirien.  

 


